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Detaljplan för Sundholmen Västra 
(Tidigare kallad: Detaljplan för del av Sundholmen, Del av Östra Tye1:27 och 1:76) 

SAMRÅDSREDOGÖRELSE  
 

PLANENS SYFTE 

Syftet med planläggningen är att möjliggöra att marken kan användas för bostadsändamål 

omfattande sju tomter för enbostadshus. 

PLANFÖRFARANDE 

Planen kommer att handläggas med ett standardförfarande med samråd och granskning enligt 5 

kap. PBL 2010:900. Planförslaget ska antas av kommunfullmäktige. 

SAMRÅDSSKEDET 

Samrådshandlingar 

Plankarta med bestämmelser och beskrivning godkändes av kommunstyrelsens Arbetsutskott 2017-09-

12 § 210. 

Remiss 

Planförslaget (Samrådshandling 2017-08-17) har varit utsänt på remiss under tiden 2017-09-18 tom 

2017-10-08. Utskicket har sänts till sakägare och remissinstanser enligt sändlista. Inkomna skriftliga 

synpunkter har sammanställts och redovisas i sin helhet i denna samrådsredogörelse med 

planarkitektens kommentarer. 

Följande instanser/sakägare har angett att de inte har något att erinra: 

 Räddningstjänsten Karlstadsregionen 

 Marita Frid 

 ELLEVIO 

 Trafikverket 

 Bertil & Marianne Johansson  

 Hammarö Stadsnät 

Samrådsmöte 

Samrådsmöte hölls i Sessionssalen i kommunhuset 26 september 2017. Synpunkter och frågor som 

uppkom under mötet rör mest Sundholmsväg samt Mörtskärsväg som vägföreningen sköter, med 

tanken på vägarnas skick, kommer de inte tåla byggtrafiken som kommer under exploateringen. 

Minnesanteckningar från mötet bilägges samrådsredogörelsen. 

SAMMANFATTNING AV SAMRÅDET 

Förändringar av planen pga. inkomna synpunkter 

Samrådet har visat på att vissa förändringar behöver göras i planen.  

Planbeskrivning 

 Motivering till ianspråktagande av jordbruksmark kompletteras. 

 Delen om åkerholmen kompletteras enligt naturvärdesinventering. 

 Delen om massor som placerades i planområdet kompletteras. 

 Avvattningsföretaget bedöms inte utgöra något hinder mot dagvattenhanteringen i 

detaljplanen. 

 Argumentation kring upphävandet av strandskyddet utökas. 

 Delen om översvämning kompletteras. En lägsta planeringsnivå på 46.22 m.ö.h. 

(RH2000) bedöms vara rimlig för tillfartsväg och en stor del vägar inom planområdet, 

då vägen mot vattnet (Mörtskärsvägen) ska ligga lägre och jämnas ut norrut mot 

befintlig marknivå.  
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 En effekt av planförslaget är att Geterud ga:2 kommer behöva omprövas. Dess 

kostnadsfördelning och effekter redovisas i planbeskrivningen.  

 Väghållare för väg 566 rättas i planbeskrivningen. 

 Planbeskrivningen justeras enligt Serviceförvaltningens synpunkter på sida 10. 

 Planavgift kommer tas ut vid antagandet av planen dvs inte i samband med 

bygglov. Informationen läggs till. 

 Tilåtna takvinkel ändras till 27-45 grader. 

 20 meter skyddsavstånd från pumphuset bedöms lämpligt.  

 ”En fullständig utbyggnad enligt planprogrammet med upp till 150 nya bostäder…” 

ändras till ” En fullständig utbyggnad enligt planprogrammet av ca 20 nya 

bostäder…”, under avsnitt ”Förutsättningar /Förändringar ” del ”Trafik, biltrafik”. 

 Exploatörens ansvar att besikta och återställa vägarna förtydligas under 

Organistoriska frågor i planbeskrivningen. 

Plankarta 

 En lägsta nivå för gatan på +46.22 m.ö.h. läggs till. 

 Planbestämmelse g för gemensamhetsanläggning inom allmänplatsmark tas bort. 

 Planavgift kommer tas ut vid antagandet av planen dvs inte i samband med 

bygglov. Informationen läggs till. 

 Tilåtna takvinkel ändras till 27-45 grader. 

 20 meter skyddsavstånd från pumphuset bedöms lämpligt. Korsmark på kvartersmark 

läggs till.  

Övriga förändringar efter samrådet 

 Namn till detaljplanen ändras till Detaljplan för Sundholmen Västra. 

 Planbestämmelse Skydd mot störningar tas bort från plankartan i enlighet med 

Boverkets allmänna råd om planbestämmelser 7.13. 

 Instansen som godkänner detaljplan i Hammarö kommun är KS(Kommunstyrelsen) 

istället för SBN som står på kartan. 

 Gundkartan är inte synlig inom GATA-ytan, vilket behöver justeras. 

 En del GATA som tillhör fastighet Östra Tye 1:27 tas bort från planområdet. 

KVARSTÅENDE SYNPUNKTER OCH STÄLLNINGSTAGANDE 

Synpunkter som kvarstår efter samrådsskredet: 

 Skydd mot översvämning av vägar i och till planområdet bör säkerställas genom 

planbestämmelser. 

 Skall det vara möjligt att bygga 2-planshus i området. 

 Samma ekonomiska ansvar ska gäller både inom och utom planområdet för 

erforderliga förrättningar eller andra åtgärder som uppstår till följd av 

plangenomförandet. 

 Den västra delen av området i söder, runt åkerholmen, ska undantas från 

byggnation. 

 Separata gång-och cykelvägar är ett krav för fortsatt utbyggnad i området. 

 En undersökning på kvaliteten på det dagvatten som rinner ut i Vänern och vilken 

påverkan det har. 

Följande har inte fått sina synpunkter tillgodosedda: 

 Länsstyrelsen Värmland 

 Miljö- och byggnadsnämnden, Hammarö kommun 

 Elisabeth Bæcklund och Jan Kvarnström 

 Naturskyddsföreningen
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 
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Hammarö kommun har en hög tillväxt och sedan länge en brist på bostäder. 

Angående kommunens bostadssituation bedöms att bostadsförsörjning är ett 

väsentligt samhällsintresse i Hammarö kommun.  

Den aktuella detaljplanen hanterar två områden som pekades ut för nya bostäder i 

ett planprogram som togs fram 2012. Annan mark som inte är utpekad i området 

bedöms vara olämpligt för bostadsändamål. 

Motivering till ianspråktagande av jordbruksmark kompletteras i planbeskrivningen. 

 

 

 

 

En naturvärdesinventering av åkerholmen togs fram efter samrådet. Enligt 

naturvärdesinventeringen har åkerholmen naturvärdesklass 4 - visst naturvärde. 

Dispens från Länsstyrelsen för att ta bort åkerholmen kommer sökas. 

Delen om åkerholmen kompletteras i planbeskrivningen. 



 

Sida 5 av 16 

 

 

 

 

 

 

 

 

Massorna som placerades i planområdet är enligt fastighetsägare delvis från 

muddring av en kanal som ligger ca. 200m norr om planområdet, och delvis från 

grävning under VA-bygget som gränsar planområdet i öst. Fastighetsägaren har haft 

kontakt till miljö- och byggförvaltningen i Hammarö kommun och fått information att:  

Massorna ska provtas och anmälas innan de kan ev. användas i uppfyllning och 

tillplattning inom planområdet.  

Delen om massorna kompletteras i planbeskrivningen. 

 

 

Avvattningsföretaget, d.v.s. bl.a. de planerade skyddsvallarna och vissa större diken, 

har aldrig uppförts eftersom inte alla berörda fastighetsägare vill vara med. 

Avvattningsföretaget bedöms inte utgöra något hinder mot dagvattenhanteringen i 

detaljplanen. Enligt dagvattenutredningen så ska dagvattenflöden begränsas genom 

infiltration och fördröjning samt att dagvattnets föroreningsbelastning begränsas 

genom naturlig rening på väg till recipient. 

Om hela avvattningsföretaget ska upphävas så ska det hanteras i sitt egna ärende 

eftersom planområdet rör bara en liten del.  

Komplettera i planbeskrivningen om detta. 

 

 

Angående kommunens bostadssituation bedöms att bostadsförsörjning är ett 

väsentligt samhällsintresse i Hammarö kommun. Intresset av att ta området i anspråk 

på det sätt som avses med planen bedöms väga tyngre än strandskyddsintresset. 

Argumentation kring upphävandet av strandskyddet utökas i planbeskrivningen. 
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Enligt det senaste faktabladet tillhörande Stigande Vatten(version 2017.1) kan 

helårsboende med riskreducerande åtgärder planeras på en lägst nivå av 46.42 

m.ö.h. (RH2000), dessutom ska vägar utan alternativa förbifartsmöjligheter samt VA-

installationer lägst ligga på 47.01 m.ö.h.  

I planförslaget har införts en bestämmelse om en lägsta golvnivå på +47.0 meter som 

gäller både bostäder och pumpstation. Tillsammans med åtgärderna som föreslogs av 

en tillhörande dagvattenutredning så bedöms böstäderna och pumpstationen har 

säkrats enligt Stigande Vattens rekommendation.  

Vägar till och inom planområdet bedöms inte lämpligen ligga över 47.01 m.ö.h. med 

hänsyn till marknivåer omkring, så vägen inte blir en vall genom landskapet vilket 

reducerar tillgänglihet till bostadstomter och kan också behöva ta större yta i anspråk 

vilket kan problematisera dagvattenhantering inom och kring planområdet. Desstuom 

tycker kommunen att en väg under ev. översvämning med vatten lägre än 20 cm 

fortfarande kan fullfölja sin funktion. En planeringsnivå som klarar en 100-årshändelse 

enligt Stigande Vatten, 46.22 m.ö.h., kan bli rimligt för tillfartsväg och en stor del vägar 

inom planområdet, då vägen mot vattnet (Mörtskärsvägen) ska ligga lägre och 

jämnas ut norrut mot befintlig marknivå. Nivåer på vägar ska tydligare regleras i ett 

exploateringsavtal mellan kommunen och exploatören, eftersom en stor del av 

vägarna som behöver åtgärdas ligger utanför det aktuella planområdet.  
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Omprövningen av Geterud ga:2 kommer bekostas dels av 

exploatören(fastighetsägare till Östra Tye 1:76) - för delen ligger inom planområdet, 

och dels av vägföreningen - för delen utanför planområdet. Ersättning bör betalas 

enligt Anläggningslagen. Planbeskrivningen ska kompletteras med detta. 

 

 

 

 

 

 

 

Planbestämmelse g för gemensamhetsanläggning inom allmänplatsmark tas bort. 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Väghållare för väg 566 rättas i planbeskrivningen. 
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KOMMUNALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkten noteras. 
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KOMMUNALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkter noteras och planbeskrivningen justeras motsvarande. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Exploatören är ansvarig att besikta vägarna innan  byggnation och att återställa vägarna 

efteråt. Detta kommer regleras i ett exploatringsavtal mellan kommunen och exploatören. 

Förtydligas under Organistoriska frågor i planbeskrivningen. 
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KOMMUNALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Planavgift kommer tas ut vid antagandet av planen dvs inte i samband med 

bygglov. Informationen läggs till i plankartan. 

2. Takvinkel ändras. 

3. Enligt planprogrammet för Sundholmen så ska nytillkommande byggnader hålla 

sig inom 1,5 våningar med hänsyn till områdets befintliga bebyggelse,  

4. Pumphuset i Sundholmen har möjlighet att installera luftfilter och 20 meter 

skyddsavstånd från pumphuset bedöms lämpligt. Korsmark på kvartersmark 

läggs till i plankartan. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Planbeskrivningen rättas. 

 

 

 

Mörtskärsvägen har fått sin nya dragning innan detaljplaneläggningen. Omprövningen 

på vägen kommer göras och kostnaden kommer fördelas mellan exploatören och 

vägföreningen. Se svaret på Lantmäteriets synpunkter på sida 7. 

Sundholmsvägens SSF kommer att ta beslut på att införa en inträdesavgift och en 

slitageavgift, vilka kommer bekostas av nya fastighetsägare respektiven exploatören. Se 

deras yttrande på sida 14. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bostadsförsörjning i Hammarö kommun utgör ett väsentligt samhällsintresse som kan 

medföra att jordbruksmark får tas i anspråk. En naturvärdesinventering av åkerholmen 

togs fram efter samrådet. Se svaret till Länsstyrelsen på sida 4.  

 

Synpunkten noteras. Förslag till gång- och cykelvägar finns som Hammarö kommun idag 

inte har tagit något beslut på att genomföra. 

 

Enligt dagvattenutredningen så ska dagvattnets föroreningsbelastning begränsas genom 

naturlig rening på väg till recipient.  



 

Sida 14 av 16 

 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Noteras. 
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Detaljplan för Sundholmen Västra 
 

Minnesanteckningar  
Samrådsmöte 217-09-26 

Sessionssalen, Kommunhuset, Skoghall 

 

 

Frågor och synpunkter under mötet 

 

Trafikfrågor 

 Östra Tye 1:27 önskar att den del av vägsträckan som fastigheten äger utelämnas i 

planförslaget. 

 Kommer den ökade trafiken reducera framkomligheten? Oro kring trygghet för barn och 

cykeltrafikanter. När var och hur kommer den framtida GC-vägen utformas och anläggas? 

 Trafiksäkerheten måste ta hänsyn till nästa generationsväxling på Sundholmen. 

 Vilken aktör kommer att stå för upprustningen av Lindesnäsvägen? 

 Bilvägen mot Rud lyftes upp och kommunens planer kring den. 

 

Dagvatten, VA och översvämningsrisker 

 Funderingar kring hur planförslaget kommer lösa den nuvarande och framtida 

dagvattenhanteringen. Dagvatten som samlas längs den norra vägen leds inte bort på ett 

tillfredställande vis. 

 Framtida expanderingsplaner kring kommunalt vatten och avlopp ut mot Lindesnäs. 

 Hur planförslaget ämnar åtgärda översvämningsrisker kopplade till bostäder och vägar. Hur 

ställer sig kommunen till de vägar som kommer bli översvämmade? 

 

Övrigt 

 Förslag om fler och noggrannare gränsbestämmelser. Sakägare uppger att minst en 

fastighetsgräns kan vara felaktigt mätt i nuläget. 

 Utseendet på det nuvarande huset längs ner mot vattnet ifrågasattes. 
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